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 نمجهتبب انتعريف
 
 

ّصذس،دوٌُخ ، دوسَخ ػٍُّخ انمجهت انجزائريت نهتنميت الاقتصبديت ، ورصذس ػٓ 2014رأعغذ عٕخ  ِذىّخ غُش سثذُخ ِفزىدخ اٌ

ٕبشش(، وهٍ جخ ثأعٍى  رهزُ جبِؼخ لبصذٌ ِشثبح وسلٍخ )اٌ ّؼَبٌ ُ َغجك ٔششهب عبثمب، واٌ زٌٍ  ٍُخ اٌ زطجُمُخ الأص ة ثٕشش الأثذبس اٌ

ُخ، إداسح الأػّبي  مُبعٍ واٌّبٌ ّزؼٍمخ ثبلالزصبد، الالزصبد اٌ زغُُش، واٌ زجبسَخ وػٍىَ اٌ ؼٍىَ الالزصبدَخ واٌ ػٍٍّ ِىصك فٍ ُِذاْ اٌ

فٕبدق غُبدخ وإداسح اٌ زغُُش، اٌ ّؼٍىِبد واٌ جششَخ، أٔظّخ اٌ ّىاسد اٌ زغىَك، إداسح اٌ زىٕىٌىجُب والاثزىبس، اٌ ّذبعجخ، اٌ رهذف ؛ وواٌ

ّجٍخ إ ؼٍىَ فٍ إطبس رخصصهب، وهٍ ِىجهخ اٌ جبدضُٓ إَّٔب وجذوا عىاء و لأعبرزحًٌٌ ٔشش ورؼُُّ اٌ ؼٍُب وٌجُّغ اٌ ذساعبد اٌ ٌطٍجخ اٌ

؛ ورٕشش فُهب الأثذبس  ذوٌٍ ىطٍٕ واٌ صؼُذَٓ اٌ ّؤعغبد الالزصبدَخ ػًٍ اٌ ذىىُِخ أو اٌ ذوائش اٌ جذضُخ أو الأوبدَُّخ، اٌ ىُبٔبد اٌ فٍ اٌ

ؼشث ضلاس: اٌ ٌٍغبد اٌ  ُخ، الإٔجٍُضَخ واٌفشٔغُخ.ثب

ؼٍٍّ ِٓ طشف  ؼٍٍّ، وَزُ الإششاف اٌ ٌٍجذش اٌ ىطٍٕ  ّخطظ اٌ ٌٍجبِؼخ فٍ إطبس اٌ ؼٍٍّ  ّجٍظ اٌ ّجٍخ ِٓ لجً اٌ رشعُ عُبعخ اٌ

ؼٍىَ  ىٍُخ اٌ ؼٌٍٍّ  ّجٍظ اٌ ؼٍىَ و الالزصبدَخاٌ زغُُش، ثّؼُخ اٌ زجبسَخ وػٍىَ اٌ ٕبُِِخجش اٌ ُّخ الالزصبدَبد اٌ فٍ  خِزطٍجبد رأهًُ ورٕ

ٍّ ؼبٌ ؼٍُّخ الإعزشبسَخ، وهُئخ رذشَش  ،ظً الأفزبح الالزصبدٌ اٌ هُئخ اٌ  .ٌّجٍخااٌ

غ  زٕغُكِ  زىفً ثطجؼهب ورىصَؼهب، ثبٌ ٌٍّجٍخ واٌ ّزبثؼخ والإششاف الإداسٌ  جبِؼخ ػًٍ اٌ ؼٍُّخ ثبٌ ٌٍّٕشىساد اٌ ٕشش  رغهش ِذَشَخ اٌ

ّجٍخ  .سئُظ رذشَش اٌ

ّؼطُبد واٌ ُخِصٕفخ ضّٓ ػذد ِٓ لىاػذ اٌ زبٌ ذوٌُخ اٌ ىطُٕخ واٌ  : جىاثبد اٌ
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ّجٍخ ش ) اٌ مىاػذImpact Factorٌذَهب ِؼبًِ رأصُ ؼذَذ ِٓ اٌ ذوٌُخ ( فٍ اٌ  :اٌ

شبًِ  .1 زأصُش اٌ  1025   نسنت  0.456     معامل التأثير: :{GIF}فهشط اٌ

 

 1025   نسنت 3.569     معامل التأثير: :{Cosmos.IF}فهشط رأصُش   .2

 

ؼشثٍ   .3 زأصُش اٌ  : (Arab Impact Factor)ِؼبًِ اٌ

 1028   نسنت   0.8      معامل التأثير:

 1029   نسنت   1.3      التأثير: معامل

 2020   نسنت   1.4      معامل التأثير:
 

 

 : (Arcif ) اسعُف ؼبًِِ .4

 

 

 1029    نسنت   0.6      معامل التأثير:

 2020    نسنت 0.96      معامل التأثير:

 2021    نسنت 0.43       معبمم انتأثير:
 

 

ُِؼشَفخ أَضب ّجٍخ  شهُشح ِضً اٌ جذش اٌ ؼذَذ ِٓ ِذشوبد اٌ  : ٌذي اٌ

   

   

   

   

  
 

ذوٌُخ ىطُٕخ واٌ جبِؼُخ والأوبدَُّخ اٌ ّؤعغبد اٌ ؼذَذ ِٓ اٌ ذي اٌ ّجٍخ ِؼزّذحٌ   .اٌ
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ٕشش، ػٍّب أْ إد ىسلُخ ِجبٔب، ثبلإضبفخ إًٌ شهبدح اٌ ّجٍخ اٌ ىً صبدت ِمبي ِٕشىس، اٌذصىي ػًٍ ٔغخخ ِٓ اٌ ّجٍخ لا َذكٌ  اسح اٌ

زىصَغ.   رزذًّ ِصبسَف اٌ
 

جضائشَخّمبلاد ِٓ َّىٓ رذًُّ اٌ ؼٍُّخ اٌ ّجلاد اٌ   https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/100 :ِٕصخ اٌ
 

ٍُهب ِٓ  ٍـخ ِىلغأو رذّ ٕبشش جبِؼخ وسل economic-of-review-ouargla.dz/index.php/acceill/algerian-https://revues.univ- :اٌ

development 

 

ىطُٕخ وِ ّىزجخ اٌ ٌٍّؤعغبد اٌجبِؼُخ واٌ ذوسَخ ثشىً ِجبٍٔ،  ّؤعغبد رىصع اٌ زمٍٕ وغُشٖ ِٓ اٌ ؼٍٍّ واٌ جذش فٍ الإػلاَ اٌ شوض اٌ

ٕغخ  ىطٓ ثزذًُّ اٌ ّزىاجذح داخً أو خبسط اٌ ىُبٔبد اٌ غُشهب ِٓ اٌ ىطٍٕ. وَغّخٌ  زشاة اٌ ّزىاجذح ػًٍ اٌ جذش اٌ الأوبدَُّخ وِشاوض اٌ

ّجٍخ شلُّخ ِٓ ِىلغ اٌ  .اٌ
 

ّزطٍ ظشف، واٌ ٌٍّجٍخ أْ رصذس أػذادا خبصخ، دغت طجُؼخ اٌ زذىَُُّىٓ  جذضُخ، ورٌه فٍ دذود إِىبُٔبد اٌ  .جبد اٌ
 

 

 

 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/100
https://revues.univ-ouargla.dz/index.php/acceill/algerian-review-of-economic-development
https://revues.univ-ouargla.dz/index.php/acceill/algerian-review-of-economic-development
https://revues.univ-ouargla.dz/index.php/acceill/algerian-review-of-economic-development
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 نمؤنفينا دنيم

 

 : تقذيم انمقبلاث -2
" " وعلى ""علىالأصيلة ذات الطابع التطبيقي، يطلعوا ندعو الدؤلفين الراغبين في نشر مقالاتهم  دليل المؤلفتعليمات للمؤلف
، عبر ()منصة المجلات العلمية الجزائريةعلى  "لة الجزائرية للتنمية الاقتصاديةالمجالدوجودين في الدساحة الدخصصة لمجلة " ASJP

 الرابط التالي:
https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/100 

يسار الصفحة على بقائمة الإختيارات الدوجود " إرسال مقالالنقر على البند " ينولتقديم الدقالات الدقترحة للنشر على الدؤلف
ASJP .بالدساحة الدخصصة للمجلة بالدنصة 

، فعليو "المجلة الجزائرية للتنمية الاقتصادية" لولوج إلى مساحةلػ (اسم مستخدـ وكلمة مرورحساب ) إذا كاف لدى الدؤلف
 ."تسجيلفإف لم يكن لديو حساب فعليو تسجيل نفسو بالنقر على الخيار " ."دخولالنقر على الخيار "

 .لدنصة، ومتابعتوعبر ا وتقديم مقالضرورياف كي يتمكن الدؤلف من التسجيل والدخوؿ ملاحظة: 

 : انمقبلهيز وتجإعذاد  -1

ي نموذجلتحميل قالب "، فإف الدؤلفين مدعووف المجلة الجزائرية للتنمية الاقتصاديةمن أجل تسريع عملية نشر الدقالات في "
تعليمات "( يحمل من حساب المجلة بالدنصة من قسم ARED _Template_Arabic.docيستجيب لشروط النشر )

لمؤلفل ."

 : انمببدئ انتىجيهيت نهمؤنف -3
 بعناية، وتطبيقهامدعووف لقراءة ىذه التوصيات  الدؤلفوف -
 الدقاؿ الذي لم يحتـر ىذه القواعد.يحق لرئيس التحرير إعادة  -

 ل :بقتقييم انمإجراءاث -4

الداخلية للمجلة، التي  الأمانةعلى مستوى  )بعد حذؼ إسم/أسماء الدؤلفين( الدقاؿ بشكل لرهوؿ فحصيتم في الخطوة الأولى، 
المحررين )أعضاء قبل إرسالذا إلى للبث في إلتزاـ الدؤلفين بقواعد النشر ومدى ملائمة مقالاتهم لديداف تخصص المجلة، مع بانتظاـ تجت

مع تعليقات  وفسيتم إعادتو إلى مؤلفعلى قبوؿ إجابي من المحررين،  الدقاؿ يحصلإذا لم عتمدين لدى المجلة.فالد الذيئة العلمية(
 الأخذ بعين الاعتبار التوصيات الدقدمة. بعديمكن للمؤلف إعادة إرسالو و . ينالمحرر  واقتراحات

 
إلتزاـ صاحب الدقاؿ بتوجيهات قواعد النشر وملائمتو للتخصص، فإف الدقاؿ سوؼ يكوف مؤىلا حالة وفي  ،في الخطوة الثانية
 ، وما إلى ذلكلدعالجة الدشكلةمنهجية صريحة  لبحث،لالدشكلة، وجود فرضية سلامة طرح )نمط الكتابة الصحيح، لعملية التقييم 

كل واحد منهما سيتم إرساؿ   ، وبدورينرر من قبل المح الدزدوجالدقاؿ المجهوؿ الذوية إلى التقييم  سيتم إرساؿو (، من متطلبات التقييم
أيضا للمحرر يمكن و لزامي. بشكل إ تعبئتهاشبكتو، وفقًا لشبكة تقييم موحدة يجب عليهم منطوين تحت اثنين مراجعين لى الدقالإ

المحررين الدرتبطين وتسهر أمانة المجلة على الربط والتنسيق ما بين الدؤلفين وما بين رغب في ذلك.  فإبنفسو يم الدقالقالدشارؾ أف ي
 بها.
 

 
 

https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/100
https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/100
https://www.asjp.cerist.dz/en/login
https://www.asjp.cerist.dz/signup
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ومن تم من خارجو؛ من داخل الوطن أو  ثالثصل الدقاؿ على تقييم إيجابي وخخر سلي،، سيعر  الدقاؿ مرة أخرى على مقيم عندما يح
يتحدد مآلو حسب نتيجة التحكيم، التي تعتبر نهائية، وفي حالة القبوؿ بعد التعديل فإف صاحب الدقاؿ عليو أف يجري التصحيحات 

 الدطلوبة منو خلاؿ مدة زمنية لا تتعدى شهرا واحدا.

 انمقبل :فترة تقييم  -5

 التأخير في الحصوؿ على الدراجعات العلمية قد يطيل العملية.كن ول .تقييم الدقاؿ حسب الوقت الدتاح لدى الدقييمينيتم 

 تحريرالدسطرة من طرؼ ىيئة  حسب الأولوية لا يعني صدوره في العدد الدوالي مباشرة بالنظر لضخامة عدد الدقالات لكنو يبرمج الدقاؿقبوؿ 
 .المجلة التي تجتمع بشكل دوري لذذا الغر 

 
 :ASJPوضع انمراجع في انمنصت -6
 

رحلة الأخيرة من أجل نشر مقالكم الدقبوؿ للنشر مججلتنا والدتمثلة الدتأتي ، المجلة الجزائرية للتنمية الاقتصاديةبعد قبوؿ الدقاؿ للنشر في 
وف ، ولا يمكن في أي حاؿ من الأحواؿ نشر الدقاؿ دASJP في إدخاؿ الدراجع والدصادر الدستخدمة عبر البوابة الوطنية للمجلات العلمية

دليل كيفية إدخال المراجع عبر موقع حسابهم بالبوابة. ""، ويمكن للمؤلفين الإطلاع على الدرور بهذه الدرحلة

حق نقل حقوق التأليف والنشر" الذي يمكن تحميلو ترفق الدادة الدقدمة للنشر بإقرار "، بعد قبوؿ الدقاؿ بشكل نهائي بعد إدراج الدراجع
تعليمات للمؤلف ."ذا الإقرار مدرج في ملف مضغوط موجود تحت البند "مساحة المجلة بالدنصة، وىمن 

 
 انمجهت بخصىص الانتحبل : تسيبس -7
 

والتزاما . كعمل خاص انتحالا وسرقةً علميةوتدرير الدواد الدنسوخة   مؤلفين خخرين أو نتائج وأساليب وكلمات نسخ نص أو أفكاريعُتبر 
والأفكار الخاص بو، وأف يُحيل الدواد  عن النصوص الدقتبسة النصالأفكار و د يوتحد ؤلف فصلعلى الديجب بأخلاقيات النشر العلمي، 

 لتجنب اتهامات الانتحاؿ. إلى مصادرىا الأصلية الدنسوخة

سيتم فحص  و ل من الأشكاؿ.أي عمل غير أخلاقي للنسخ أو الانتحاؿ بأي شكّ بشدة  المجلة الجزائرية للتنمية الاقتصاديةتعار  
لة ثًثاً عن الانتحاؿ باستخداـ برامج مطابقة النص.إذا تم اكتشاؼ سرقة أدبية منخفضة فسيتم تنبيو المجوطة مقدمة للنشر في كل لسط

٪ من 51الدؤلف ويطلب منو إما إعادة كتابة النص أو اقتباس النص بدقة والاستشهاد بالدصدر الأصلي. إذا تم انتحاؿ ما لا يقل عن 
 .المجلة الجزائرية للتنمية الاقتصاديةفي  اولن يتم نشرىالورقة  راحل الأولية للمراجعة فسيتم رف التقديم الأصلي خلاؿ الد
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 اننشرأخلاقيبث 

 

دونة الدقالات العلمية الأصيلة والمحكمة، بهدؼ توفير جودة عالية لقُرَّائها من خلاؿ الالتزاـ مجبادئ مالمجلة الجزائرية للتنمية الاقتصادية تنشر 
 أخلاقيات النشر ومنع الدمارسات الخاطئة.

( وىي الأساس الدرشد COPE : Committee on Publication Ethicsتصنف الددونة الأخلاقية ضمن لجنة أخلاقيات النشر )
يث تسعى المجلة لوضع معايير للمؤلفين والباحثين والأطراؼ الأخرى الدؤثرة في نشر الدقالات بالمجلة من لزكمين، مستشارين، منقحين وناشرين، ثً

 لل القبوؿ موحّدة للسلوؾ ؛ وتسهر المجلة على أف يقبل الجميع بقوانين الددونة الأخلاقية إتفاقا، وبذلك فهي ملتزمة تداما بالحرص على تطبيقها في
 بالدسؤولية والوفاء بالواجبات والدسؤوليات الدسندة لكل طرؼ :

 مسؤونيت اننبشر: -2

ب مراعاة حقوؽ الطبع وحقوؽ الاقتباس من الأعماؿ العلمية السابقة، بغر  حفظ حقوؽ الآخرين عند نشر الدقالات بالمجلة، ويعتبر يج قرار النشر:
التشهير أو رئيس التحرير مسؤولا عن قرار النشر والطبع ويستند في ذلك إلى سياسة المجلة والتقيد بالدتطلبات القانونية للنشر، خاصة فيما يتعلق ب

 قذؼ أو انتهاؾ حقوؽ النشر والطبع أو القرصنة، كما يمكن لرئيس التحرير استشارة أعضاء ىيئة التحرير أو الدراجعين في اتخاذ القرار.ال

يضمن رئيس التحرير بأف يتم تقييم لزتوى كل مقاؿ مقدـ للنشر، بغ  النظر عن الجنس، الأصل، الاعتقاد الديني، الدواطنة أو الانتماء  النزاىة:
 السياسي للمؤلف.

ب أف تكوف الدعلومات الخاصة مجؤلفي الدقالات سرية للغاية وأف يُحافظ عليها من قبل كل  الأشخاص الذين يمكنهم الاطلاع عليها، مثل يج السرية:
 .رئيس التحرير، أعضاء ىيئة التحرير، أو أي عضو لو علاقة بالتحرير والنشر وباقي الأطراؼ الأخرى الدؤتدنة حسب ما تتطلب عملية التحكيم

لا يمكن استخداـ أو الاستفادة من نتائج أثًاث الآخرين الدتعلقة بالدقالات غير القابلة للنشر بدوف تصريح أو إذف خطي من  افقة الصريحة:المو 
 مؤلفها.

 مسؤونيت انمحكم: -1

ُقي م( رئيس التحرير وىيئة التحرير في اتخاذ قرار النشر وكالمساىمة في قرار النشر: 
حك م )الد

ُ
ذلك مساعدة الدؤلف في تحسين الدقاؿ يساعد الد

 وتصويبو.

حك م الدبادرة والسرعة في القياـ بتقييم الدقاؿ الدوجو إليو في الآجاؿ المحددة، وإذا تعذر ذلك بعد القياـ  سرعة الخدمة والتقيد بالآجال:
ُ
على الد

، تأخير التحكيم بسبب ضيق الوقت أو عدـ وجود المحك ماؽ عمل خارج نط الدقاؿ موضوعبالدراسة الأولية للمقاؿ، عليو إبلاغ رئيس التحرير بأف 
 الإمكانيات الكافية للتحكيم.

حك م للمحافظة على سريتها ولا يمكن الإفصاح عليها أو مناقشة السرية:
ُ
 يجب أف تكوف كل معلومات الدقاؿ سرية بالنسبة للمُحك م، وأف يسعى الد

 م من طرؼ رئيس التحرير.لزتواىا مع أي طرؼ باستثناء الدرخص لذ

حك م إثبات مراجعتو وتقييم الأثًاث الدوجهة إليو بالحجج والأدلة الدوضوعية، وأف يتجنب التحكيم على أساس بياف وجهة نظره  الموضوعية:
ُ
على الد

 الشخصية، الذوؽ الشخصي، العنصري، الدذىي، وغيره. 



     PISSN: 2392-5302 * EISSN: 2588-2457  :المجمة الجزائرية لمتنمية الاقتصادية (2022) 01، العدد:09المجمد 

 

11 

 

حك م لزاولة تحديد الدصادر  تحديد المصادر:
ُ
التي لم يهمشها الدؤلف، وأي نص أو فقرة مأخوذة من جع الدتعلقة بالدوضوع )الدقاؿ( و والدراعلى الد

لة مع أعماؿ أخرى منشوره سابقا يجب تهميشها بشكل صحيح، وعلى المحك م إبلاغ رئيس التحرير وإنذاره بأي أعماؿ متماثلة أو متشابهة أو متداخ
 العمل قيد التحكيم.

  تعارض المصالح:
ُ
حك م عدـ تحكيم الدقالات لأىداؼ شخصية، أي لا يجب عليو قبوؿ تحكيم الدقالات التي عن طريقها يمكن أف تكوف على الد

 ة. يها علاقات شخصيلاحظ فيىناؾ مصالح للأشخاص أو الدؤسسات أو 

 مسؤونيت انمؤنف : -3

متناسق يطابق مواصفات الدقالات المحكمة سواء من حيث  ة، بشكل علميعيعلى الدؤلف تقديم ثًث أصيل وعرضو بدقة وموضو  معايير الإعداد:
ة، اللغة، أو الشكل أو الدضموف، و ذلك وفق معايير و سياسة النشر في المجلة، وتبياف الدعطيات بشكل صحيح، و ذلك عن طريق الإحالة الكامل

فة وغير ية، الدعلومات الدز ية،الدذىبية، العرقية، الشخصيالذوق ة،يومراعاة حقوؽ الآخرين في الدقاؿ ؛ وتجنب إلهار الدواضيع الحساسة وغير الأخلاق
 .ن بدوف ذکر مصدر الاقتباس في الدقاؿيحة وترجمة أعماؿ الآخر يالصح

على الدؤلف إثبات أصالة عملو وأي اقتباس أو استعماؿ فقرات أو كلمات الآخرين يجب تهميشو بطريقة مناسبة وصحيحة ؛  الأصالة و القرصنة:
 تحتفظ ثًق استخداـ برامج اكتشاؼ القرصنة للأعماؿ الدقدمة للنشر.الجزائرية للتنمية الاقتصادية  المجلةو

 لا يمكن للمؤلف تقديم العمل نفسو )الدقاؿ( لأكثر من لرلة أو مؤتدر، وفعل ذلك يعتبر سلوؾ غير أخلاقي وغير مقبوؿ.إعادة النشر: 

تقديمها عند الطلب من قبل ىيئة التحرير لخاصة التي استخدمها في مقالو، و لاحتفاظ بالبيانات اعلى الدؤلف ا الوصول للمعطيات والاحتفاظ بها:
ُقي م.
 أو الد

على الدؤلف الإفصاح عن أي تضارب للمصالح، مالي أو غيره والذي قد يؤثر على نتائج البحث وتفسيرىا، ويجب الإفصاح عن مصدر   الإفصاح:
 كل دعم مالي لدشروع مقالو.

ينبغي حصر )عدد( مؤلفي الدقاؿ في أولئك الدساهمين فقط بشكل كبير وواضح سواء من حيث التصميم، التنفيذ والتفسير، مع  المقال: مؤلفي
ى أنّهم في الدقاؿ علضرورة تحديد الدؤلف الدسؤوؿ عن الدقاؿ وىو الذي يؤدي دوراً کبيراً في إعداد الدقاؿ والتخطيط لو، أما بقية الدؤلفين يذُکروف أيضاً 

لغير مساهموف فيو فعلا، ويجب أف يتأكد الدؤلف الأصلي للمقاؿ من وجود الأسماء والدعلومات الخاصة بجميع الدؤلفين، وعدـ إدراج أسماء أخرى 
لك الشكل الدطلوب في تفقوا صراحة على ما ورد في لزتواىا ونشرىا بذيالدؤلفين للمقاؿ ؛ کما يجب أف يطلِّع الدؤلفوف بأجمعهم عن الدقالة جيدا، وأف 

 قواعد النشر.

يلتزـ صاحب الدقاؿ بذكر الإحالات بشكل مناسب، ويجب أف تشمل الإحالة ذکر کل  الكتب، الدنشورات، الدواقع  الإحالات والمراجع:
 الإلكترونية و سائر أثًاث الأشخاص في قائمة الإحالات والدراجع، الدقتبس منها أو الدشار إليها في نص الدقاؿ.

أف يشعر فورا رئيس تحرير المجلة على الدؤلف إذا تنبّو وإكتشف وجود خطأ جوىريأ وعدـ الدقة في جزئيات مقالو في أيّ زمن،  الإبلاغ عن الأخطاء:
 أو الناشر، ويتعاوف لتصحيح الخطأ.

 حقىق انمؤنف : -4

إعادة إنتاجها، حيث يمتلك الناشر حقوؽ النشر على جميع الدواد  جميع الدواد الواردة في ىذا الدوقع لزمية مجوجب حقوؽ الطبع والنشر ولا يجوز
 .لمجلة الجزائرية للتنمية الاقتصاديةاالدنشورة في موقع 

 تنطبق الإرشادات التالية على جميع الدستخدمين لدوقع المجلة :
 .لا يجوز للأفراد مشاركة اسم الدستخدـ أو كلمة الدرور الخاصة بهم دوف إذف الناشر .1
 .للأفراد عر  لزتوى المجلة أو تنزيلو أو طباعتو أو حفظو لأغرا  البحث والتدريسيجوز  .2
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يخ أي استخداـ و/أو نسخ من ىذه المجلة كليًا أو جزئيًا، يجب أف يتضمن الاقتباس الببليوغرافي الدعتاد، مجا في ذلك إحالة الدؤلف والتار  .3
 .وعنواف الدقالة واسم المجلة وعنواف موقعها على الويب

 قد يتم إجراء تغييرات في منشورات المجلة في أي وقت، حسب ما تقتضيو الضرورة.تنويو الضمان:
يتم استخداـ الأسماء وعناوين البريد الإلكتروني التي تم إدخالذا في موقع المجلة بشكل حصري للأغرا  الدذكورة لذذه المجلة ولن يتم بيان الخصوصية:

 .خرتوفيرىا لأي غر  خخر أو لأي طرؼ خ
 المجلة غير تجارية ولا تفر  رسوما على التحكيم، قبوؿ النشر والطبع. الرسوم والمصاريف:

 .لمجلة الجزائرية للتنمية الاقتصاديةاعندما يتم قبوؿ مقاؿ، يتم نقل حقوؽ النشر تلقائيا إلى 

رخصة المشاع الإبداعي نَسب المُصنَّف ؤلفين الدعنيين وفقا لػ يتم الاحتفاظ ثًقوؽ التأليف والنشر لجميع الأوراؽ الدنشورة في ىذه المجلة من قبل الد
 .(CC BY-NC 4.0) دولي 4.4منع الاشتقاق  -غير تجاري  -

منع الاشتقاق  -غير تجاري  -رخصة المشاع الإبداعي نَسب المُصنَّف  مرخصة مجوجبالمجلة الجزائرية للتنمية الاقتصادية 
 .(CC BY-NC 4.0)دولي 4.4

ثًرية وبشكل المجلة الجزائرية للتنمية الاقتصادية يتم الوصوؿ إلى جميع الدقالات الدنشورة من قبل(:Open Accessلوج المفتوح )سياسة الو 
إتاحة الأبحاث دائم عبر الإنترنت فور نشرىا، دوف عوائق، مجا فيها النصوص الكاملة للأوراؽ البحثية الدوجودة وذلك تطبيقا للمبدأ القائل بأف "

  ".ة للجمهور يدعم تبادلاا عالمياا أكبر للمعرفةبحري
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About Us 

 

Algerian review of economic development, founded in 2014, is peer-reviewed 

academic review published semi-annually by the faculty of economic and commercial 

sciences and management in coordination with the laboratory of the rehabilitation and 

development requirements of the developing economies under the global economic 

openness.  

The editorial line of the review is based on the study of the institutional reforms 

importance and proposes policies to strengthen the institutions and governance principles 

and mechanisms, and developing the regulatory frameworks that support the investment 

opportunities, and rehabilitation of the developing economies for the challenges and 

implications of globalization. 

The review is concerned with the publication of theoretical and applied researches and 

studies in the fields of economic, commercial sciences and management and publishing the 

critical studies of various modern Arabic and foreign publications. The review welcomes 

the researchers contributions in three languages: Arabic, English and French.   
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 has an Impact Factor among different data Algerian review of economic development

bases and the following sites: 

1. The Global Impact Factor (GIF): 0.456    Impact Factor for the year 2015 

 

2. Cosmos.IF  :  3.569    Impact Factor for the year 2015 
 

3.  Arab Impact Factor  :  
0. 8      Impact Factor for the year 2018 
1. 3      Impact Factor for the year 2019 
1. 4      Impact Factor for the year 2020 

 

4. Arcif Impact Factor  :  
0. 6      Impact Factor for the year 2019 
0. 96    Impact Factor for the year 2020 
0. 43    Impact Factor for the year 2021  
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clicking on the "Paper submission" heading to the right of the ASJP platform review area. 

 

If the author has a "Username and Password" account for " Algerian review of economic 

 ", go to "Login". And if the author needs a username and password ?, Go to development

"Registration". 

 

Observation: Registration and login are required to submit an article online and to check the status 

of the submission. 

 

2- Preparation of the article: 

 

In order to speed up the process of publishing articles in " Algerian review of economic 

 ", the authors are invited to use the standard model of the Journal. A style sheet development

(template) is made available to authors in the "instructions for authors" section to insert their 

articles. Authors can download the template ( ) from the ARED_Template_English.doc

"Instruction for Authors" section. 

 

3- Guidelines of the author: 

 
-Authors are invited to read and carefully follow these recommendations, 
- The editor-in-chief has the right to return manuscripts that are not submitted in accordance 
with these recommendations. 

 

4- Article Evaluation Process: 

 

As a first step, the article is examined anonymously at the level of the secretariat (internal 

committee) of the journal, which meets regularly and intervenes in the pre-evaluation phase. He 

gives a notice of eligibility of articles before sending to the associated publishers. If the article has 

not received a favorable opinion during this phase, it will be returned to the author with a sheet 

containing comments and suggestions. The author can resubmit it taking into account the 

recommendations made. 

 

In a second step and in the case where the article is eligible for the evaluation (correct writing style, 

well-posed problematic, presence of research hypothesis, explicit methodology, etc.), it will be 

transmitted in double anonymity to the associate editor of the research area in question, who in turn 

will submit it to two evaluators of his network, who will take charge of the paper according to a 

https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationReview/100
https://www.asjp.cerist.dz/en/submission/328
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https://www.asjp.cerist.dz/signup
https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/328
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standardized evaluation grid that they must obligatorily provide. The associated publisher can also 

evaluate the article if he wishes. The journal secretariat provides the interface between the authors 

of the articles and the associated editors. 

When a draft article receives a favorable opinion and a negative one, a third evaluation is ordered, 

taking into account its origin, national or foreign. And the conclusion of the third arbitration will 

determine the acceptance result, which will be considered final. 

 

In case of acceptance after the modification, the author of the article must make the required 

corrections within a period not exceeding one month. 

 

5- The evaluation period of the articles: 

 

The evaluation period on the manuscript is based on the time available to the evaluators.Delays in 

obtaining reviews may prolong this process. 

 

Due to the large number of articles, The acceptance of the article does not mean that will be issued 

in the next issue, but will be programmed according to the priority prescribed by the editorial board 

of the journal, which meets periodically for this purpose. 

 

6- Put references in the ASJP platform: 

 

After accepting the article for publication in ,the final Algerian review of economic development

step in order to publish your accepted article for publication in our Journal.which is to enter the 

references and sources used through the National Platform for Scientific Journals ASJP,It is not 

possible in any case to publish the article without going through this stage. 

 

Authors can consult the “ ” via their account site on the ASJP Guide for entering references

platform. 

If the article is finally accepted after the inclusion of references; The author must send the copyright 

transfer certificate ( ), ARED_Copyright Transfer and Declaration_ English.doc

which can be downloaded from the journal's web space at the platform, under the heading "Author 

guide"this form of a compressed file. 

 

7- Plagiarism Policy: 

 

Plagiarism means copying someone else's text or ideas and passing the copied material as your own 

work. You must both separate and identify the copied text from your text and give credit to (i.e., 

cite the source) the source of the copied text to avoid accusations of plagiarism . 

 

The  is strictly against any unethical act of copying or Algerian review of economic development

plagiarism in any form.  

Every manuscript submitted for publication in  will be Algerian review of economic development

checked for plagiarism using text-matching software. 

If low plagiarism is detected, the corresponding author will be alerted and asked to either rewrite 

the text or quote the text exactly and to cite the original source. If at least 15% of the original 

submission is plagiarized during initial stages of review it will be rejected and not considered for 

publication in the . Algerian review of economic development
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Publication Ethics 

The publication of an article in a peer reviewed journal is an essential model for our journal 

 "Algerian review of economic development". 

In order to provide our readers with a journal of highest quality, we state the following principles of 
Publication Ethics and Malpractice Statement.  

Our ethic statements are based on COPE’s Best Practice Guidelines for Journal Editors.  

It is necessary to agree upon standards of expected ethical behaviour for all parts involved in the act 
of publishing: Editors, authors, and reviewers. 

Algerian review of economic developmentis fully committed to good publication practice and 
assumes the task of fulfilling the following duties and responsibilities. 

 
1) Duties of the editor: 

Publication decisions:The Editor-in-Chief of the journal is responsible for deciding which of the 
articles submitted to the journal should be published. The editor may be guided by the editorial 
policies of the journal and constrained by such legal requirements as shall then be in force regarding 
libel, copyright infringement, and plagiarism. The editor may confer with the members of the 
Editorial Board or reviewers in making this decision. 

Fair Review:  The Editor-in-Chief ensures that each manuscript received is evaluated on its 
intellectual content without regard to race, gender, religious belief, ethnic origin, citizenship, or 
political philosophy of the authors. 

Confidentiality: The Editor-in-Chief, the members of the Editorial Board and any editorial staff 
must not disclose any information about a submitted manuscript to anyone other than the authors of 
the manuscript, reviewers, potential reviewers, other editorial advisers, and the publisher, as 
appropriate. 

Disclosure and conflicts of interest: Unpublished materials disclosed in a submitted manuscript 
will not be used in the research of the Editor-in-Chief or that of the members of the Editorial Board 
without the expressed written consent of the author. 

 

2) Duties of reviewers: 

Contribution to Editorial Decisions: Peer review assists the Editor-in-Chief and the Editorial 
Board in making editorial decisions, and the editorial communications with the author may also 
assist the author in improving the paper. 

Promptness: A selected referee who feels unqualified to review the research reported in a 
manuscript or knows that its prompt review will be impossible should notify the editor and decline 
to review the paper. 

Confidentiality: The manuscripts received for review will be treated as confidential documents. 
They will not be shown to or discussed with others except as authorized by the editor. 
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Standards of Objectivity: Reviews should be conducted objectively. Personal criticism of the 
author is unacceptable. Referees should express their views clearly with supporting arguments. 

Acknowledgement of Sources: Reviewers should attempt to identify relevant published work that 
has not been cited by the authors. Any statement that a result or argument has been previously 
reported should be accompanied by the relevant citation. A reviewer should also call to the editor's 
attention any substantial similarity or overlap between the manuscript under consideration and any 
other published paper of which they have personal knowledge. 

Disclosure and Conflict of Interest: Privileged information or ideas obtained through peer review 
must be kept confidential and not used for personal advantage. Reviewers should not consider 
manuscripts in which they have conflicts of interest resulting from competitive, collaborative, or 
other relationships or connections with any of the authors, companies, or institutions connected to 
the papers. 

 
3) Duties of authors: 

Reporting standards: Authors should accurately present their original research, as well as 
objectively discuss its significance. Manuscripts are to be edited in accordance with the submission 
guidelines of the review. Authors are also responsible for language editing before submitting the 
article. Underlying data should be represented accurately in the paper. A paper should contain 
sufficient detail and references to permit others to replicate the work. Fraudulent or knowingly 
inaccurate statements constitute unethical behaviour and are unacceptable. 

Originality and Plagiarism: The authors should ensure that they have written entirely original 
works, and that the work and/or words of others have been appropriately cited or quoted if the 
authors have used them. Algerian review of economic developmentreserves the right to use 
plagiarism detecting software to screen submitted papers at all times. 

Multiple, Redundant or Concurrent Publication: An author should not in general publish 
manuscripts describing essentially the same research in more than one journal or conference. 
Submitting the same manuscript to more than one journal constitutes unethical publishing 
behaviour and is unacceptable. 

Data Access and Retention: Authors should retain raw data related to their submitted paper and 
must provide it for editorial review upon request of the Editor-in-Chief. 

Disclosure and Conflicts of Interest:All authors should disclose in their manuscript any financial 
or other substantive conflict of interest that might be construed to influence the results or 
interpretation of their manuscript. All sources of financial support for the project should be 
disclosed. 

Authorship of the Paper: Authorship should be limited only to those who have made a significant 
contribution to conceiving, designing, executing and/or interpreting the submitted study. 

Acknowledgement of Sources: Proper acknowledgment of the work of others must always be 
given. Any work or words of other authors, contributors, or sources should be appropriately 
credited and referenced. 

Fundamental errors in published works: When an author discovers a significant error or 
inaccuracy in his or her own published work, it is the author’s obligation to promptly notify the 
journal editor or publisher and cooperate with the editor to retract or correct the paper. 
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4) Copyright Notice : 

The entire contents of this website is protected by copyright law and may not be reproduced. The 
Publisher holds the copyright on all materials published in the website of Algerian review of 
economic development.  

The following guidelines apply to all users: 

1. Individuals may view, download, print, or save Journal content for the purposes of research 
and teaching. 

2. Customer or member account numbers are provided to individuals for their personal use 
only. Individuals may not share their username or password without the Publisher's permission. 

3. Any use and/or copies of this Journal in whole or in part, must include the customary 
bibliographic citation, including author attribution, date, article title, the Journal name and its 
website address. 

Disclaimer of Warranty: 

The journal online may know some improvements, therefore changes to these publications can be 
made at any time, as necessary. 

Privacy Statement: 

The names and email addresses entered in this journal site will be used exclusively for the stated 
purposes of this journal and will not be made available for any other purpose or to any other party. 

Fees and Charges: 

El-Bahith Review is non-commercial journal and does not impose fees on the acceptance of 
publishing, printing and arbitration.  

When an article is accepted, copyrights are automatically transferred to Algerian review of 
economic development. 

The copyrights of all papers published in this journal are retained by the respective authors as per 
the Creative Commons AttributionLicense. 

Algerian review of economic developmentis licensed under a Creative Commons Attribution-
Non Commercial license (CC BY-NC 4.0). 

Open Access Policy: 

Algerian review of economic developmentprovides free and permanent open access to its content 
immediately upon publication on the principle that “making research freely available to the 
public supports a greater global exchange of knowledge”. 
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